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PROCES-VERBAL 

Încheiat azi, 12.02.2024, cu ocazia desfășurării ședinței extraordinare a Consiliului 

Județean Gorj, online, conform Procedurii de desfășurare a ședințelor Consiliului 

Județean Gorj și ale comisiilor de specialitate prin mijloace electronice aprobată prin 

Dispoziția Președintelui Consiliului Județean Gorj nr.nr. 561/2020. 

              Se constată participarea a 33 de membri ai Consiliului Județean, respectiv: 

• Președintele Consiliului Județean Gorj, dl. Popescu Cosmin-Mihai; 

• Vicepreședinții Consiliului Județean Gorj, dl. Tașcău Dorin-Dan și dl. Nichifor 

Gheorghe; 

• Consilierii județeni: 

• Bîrzava Georgiana-Adelina; 

• Bălan Radu; 

• Berca Eduard-Marius; 

• Bucălăete Gheorghe; 

• Burtea Ionel; 

• Călinoiu Ion; 

• Constantinescu Elena-Dana; 

• Davițoiu Nicolae; 

• Davițoiu-Leșu Gheorghe; 

• Drăghiceoiu Alin-Cosmin; 

• Drăgoi Ionuț;  

• Grivei Gheorghe; 

• Hanu Dorin; 

• Ișfan Ion; 

• Mărgineanu Constantin-Lucian;  

• Mitescu Gheorghe; 

• Niculescu Bogdan; 

• Olaru Sergiu-Mihail; 

• Orzan Gheorghe; 

• Pavel Nelu; 

• Păsărin Ovidiu-Dragoș; 

• Popa Valentin; 

• Ratcu Vasile; 

• Rușeț Ion; 

• Soare Claudiu-Gabriel; 

• Șerban Vasilica; 

• Șoșoi Dumitru-Daniel; 

• Șuță Denisa-Zenobia; 

• Tănasie Cristinel; 

• Vasilescu Maria. 



• A participat, potrivit atribuțiilor de serviciu, dl. Marcău Costel, director executiv - 

Direcția juridică, dezvoltarea capacității administrative, achiziții publice și 

patrimoniu. 

• Invitați:  

- Dna Ungureanu Victoria - director executiv, Direcția buget, finanțe, monitorizare 

servicii comunitare de utilități publice, proiecte și programe naționale; 

- Dl. Cimpoieru Cornel - director executiv, Direcția tehnică, investiții, infrastructură 

drumuri publice și transport public județean; 

- Dl. Bajmatătă Cosmin – director executiv adjunct, Direcția tehnică, investiții, 

infrastructură drumuri publice și transport public județean; 

- Dna Blidea Mihaela - șef serviciu, Direcția buget, finanțe, monitorizare servicii 

comunitare de utilități publice, proiecte și programe naționale; 

- Dna. Dina Ramona-Giorgiana – consilier juridic, Direcția juridică, dezvoltarea 

capacității administrative, achiziții publice și patrimoniu; 

- Dl. Roșu Cristian – consilier, Compartimentul IT; 

- Reprezentanți ai Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului Gorj; 

 

Ședința este condusă de către Președintele Consiliului Județean Gorj, dl. Popescu 

Cosmin-Mihai, care supune aprobării următoarea ordine de zi, în conformitate cu 

prevederile Dispoziției Președintelui Consiliului Județean Gorj nr. 126 din 

08.02.2024: 

• Proiect de hotărâre pentru aprobarea Planului anual de acţiune al Direcției 

Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului Gorj privind serviciile sociale 

administrate și finanțate din bugetul Județului Gorj pentru anul 2024; 

• Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului propriu general al Județului Gorj 

pe anul 2024; 

• Proiect de hotărâre privind aprobarea Programului anual pentru acordarea de 

finanțări nerambursabile din bugetul Județului Gorj pentru activități nonprofit de 

interes general pentru anul 2024. 

• Diverse. 

 

Supusă la vot, ordinea de zi este aprobată cu 33 de voturi “pentru”, 0 voturi “contra”.  

 

De asemenea, este supus la vot procesul-verbal al ședinței extraordinare din data de 

08.02.2024, fiind votat cu 33 de voturi “pentru”, 0 voturi “contra”. 

 

• Proiect de hotărâre pentru aprobarea Planului anual de acţiune al Direcției 

Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului Gorj privind serviciile sociale 

administrate și finanțate din bugetul Județului Gorj pentru anul 2024 

 

Avizele comisiilor de specialitate au fost favorabile. 



Proiectul de hotărâre a întrunit, pe articole și  în integralitate, 33 de voturi 

“pentru”, 0 voturi „contra”.  

• Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului propriu general al Județului Gorj 

pe anul 2024 

Avizele comisiilor de specialitate au fost favorabile. 

Se face mențiunea că, pentru a nu intra sub incidența prevederilor art. 228 din Codul 

administrativ, nu participă la vot 9 membri ai consiliului județean: Bucălăete 

Gheorghe, Călinoiu Ion, Drăgoi Ionuț-Dinu, Grivei Gheorghe, Niculescu Bogdan, 

Popa Valentin, Popescu Cosmin-Mihai, Soare Claudiu-Gabriel, Vasilescu Maria. 

Discuții: 

Dl. consilier județean Călinoiu Ion, președinte al Comisiei de buget-finanțe: S-a 

stabilit in cadrul ședinței comisiei de specialitate ca amendamentul depus de către dl. 

consilier județean Ișfan Ion să se supună plenului în dezbatere. 

Dl. Președinte, Popescu Cosmin-Mihai: Dau citire amendamentului domnului Ișfan 

la proiectul de hotărâre pentru aprobarea bugetului, la Capitolul 65-învățământ, 

înregistrat la Consiliul Judetean Gorj sub nr. 2945/12.02.2024, prin care se propune 

introducerea următoarelor paragrafe: 

- Elevii cazați în internate beneficiază de gratuitate la masa si cazare, cu excepția 

celor înscriși în învățământul postliceal, finanțarea asigurându-se din bugetul 

Consiliului Judetean Gorj. 

- Elevii înscriși în învățământul profesional și tehnic cu durata de minimum 3 ani, 

precum și elevii din învățământul dual beneficiază de masa gratuita în cantinele 

școlare sau prin servicii de catering și cazare gratuită în internatele școlare; 

finanțarea asigurându-se din bugetul Consiliului Judetean Gorj. 

Dau citire și punctului de vedere întocmit de Direcția juridică și Direcția de buget din 

cadrul aparatului de specialitate al Consiliului Judetean respectiv: Cazarea și masa 

copiilor aflați în internatul căminelor care deservesc unitatea de învățământ se face în 

baza finanțării complementare din bugetele autorității administrației publice locale, 

pe raza căreia se afla unitatea de învățământ. Finanțarea complementară se asigura 

din sume alocate de la bugetul administrației publice locale (orașe, municipii), in 

conformitate cu prevederile art. 140 din Legea 198/2023, sens în care trebuie 

interpretat și aplicat acest text de lege. 

De asemenea, fiecare director de unitate de învățământ încheie un contract de 

management cu reprezentantul UAT-ului care prevede ce cuprinde finanțarea 

complementară. 

Am hotărât să solicităm consiliilor locale, care au în administrare unitățile de 

învățământ în cauză, să se implice în soluționarea demersului domnului consilier 

județean Ișfan, care este un demers oportun și corect. Din păcate, la acest moment, 



legislația ne interzice să prevedem și să alocăm aceste sume pentru plata internatelor. 

Am avut o discuție și cu UNCJR-ul, în această dimineață, și încercăm ca în ședința 

din luna martie în care ne vom întruni, pentru alegerea noului președinte al uniunii, 

să discutam și acest aspect care este dezbătut și în alte județe.  

Dl. consilier județean Isfan Ion: Referitor la acest amendament inițiat de către mine, 

dar susținut și de grupul PNL, vă informez că în acest moment avem 12 internate în 

județul Gorj, care mai functionează în prezent, din 70, care erau în urmă cu câțiva 

ani, fiind cazați, la nivelul lunii octombrie, un număr de 544 de elevi, iar în 

învățământul profesional dual erau înscriși 84 de elevi. Motivele care m-au 

determinat să propun membrilor Consiliului Judetean Gorj acest amendament se 

bazează pe faptul că abandonul școlar la nivelul județului este în creștere alarmantă și 

că numărul de elevi care studiază în învățământul profesional, în liceele tehnologice 

și în școlile profesionale, este în scădere drastică. Ceea ce am propus astăzi se 

bazează pe Legea învățământului preuniversitar nr. 198/2023, art. 83 alin. 14 si art. 

140 alin. 2 punct 6, precum si pe prevederile Legii nr. 127/2022. 

Dl. Președinte, Popescu Cosmin-Mihai: Sunt de acord cu dumneavoastră și de aceea 

propun să solicitam consiliilor locale care au în administrare aceste unități de 

învățământ o situația concretă. Pentru a veni cu un amendament la proiectul de buget, 

este necesară precizarea unei sume din care să reiasă cât se acordă pentru mâncare, 

cât se repartizează pentru masă, este necesar sa vedem Hotărârea de Guvern care 

stabilește limita maximă a cazării, limita maximă a mesei pe zi. Nu resping acest 

amendament și putem să îl avem în vedere la o rectificare bugetară, dacă legea 

permite. 

Dl. consilier județean Pavel Nelu: Susțin cele spuse de către domnul Ișfan, fiind 

necesar ca banii publici să ajungă unde trebuie, pentru a satisface nevoile cetățenilor 

județului. 

Dl. Președinte, Popescu Cosmin-Mihai: Repet faptul că amendamentul trebuie să 

aibă o sumă prevazută pentru a ști unde ne încadrăm în buget, pentru a fi prinse in 

proiect și, ulterior, pentru a face demersurile legale pentru a transfera aceste sume, de 

aceea vă propun să îl amânăm, pentru a obține toate informațiile necesare. În acest 

moment, un amendament fără o sumă care să modifice bugetul nu este un 

amendament, este doar o propunere. 

Dl. consilier județean Isfan Ion: Domnule Președinte, eu am făcut și niște calcule 

estimative, luându-mă după Colegiul National Ecaterina Teodoroiu, și ar ajunge la 

aproximativ 100 de euro/luna. 

Dl. Președinte, Popescu Cosmin-Mihai: Domnule Ișfan, nu putem să ne bazam pe 

sume estimative, haideți să lucrăm într-un mod profesionist și să vedem suma clară, 

să avem acest dialog cu consiliile locale, să ne fie certificat faptul că acești elevi sunt 

cazați cu adevărat și că nu figurează doar pe o lista, că acești elevi beneficiază de 

masă. Amendamentul dumneavoastră nu este complet. 



Dl. consilier județean Berca Eduard-Marius: Am făcut un calcul: daca este 100 de 

euro/luna, putem să propunem o sumă de 5 miliarde de lei/an și o rectificam ulterior, 

după ce facem calculele exacte. Domnul Ișfan face fundamnetarea, că a zis că a facut 

niște calcule. 

Dl. Președinte, Popescu Cosmin-Mihai: Legea spune clar, Consiliul Județean are un 

raport contractual doar cu Centrul Scolar pentru Educație Incluziva Targu-Jiu. De 

unde știm că nu se achită între timp aceste sume? Această sumă nu știam dacă este 

cea necesară sau nu.  

Dl. consilier județean Ruset Ion: Cum facem, domnule Berca, transferam aceste 

sume către UAT-Targu-Jiu și UAT-Tg-Cărbunesti? 

Dl. consilier județean Berca Eduard-Marius: O lăsam în buget și o alocăm când 

avem calculele clare. 

Dl. Președinte, Popescu Cosmin-Mihai: Va supun la vot amendamentul, de principiu, 

pe oportunitate.  

Supus la vot, amendamentul a întrunit 13 voturi "pentru" si 11 "contra". 

Notă întocmită de Direcția juridică, dezvoltarea capacității administrative, achiziții 

publice și patrimoniu și Direcția buget, finanțe, monitorizare servicii comunitare de 

utilități publice, proiecte și programe naționale: 

Oportunitatea reprezintă capacitatea de apreciere a administrației în ceea ce privește 

măsurile ce trebuie luate pentru realizarea obiectivului stabilit prin intermediul legii, 

mijloacele utilizate, momentele sau etapele acțiunii. 

Legalitatea este condiția esențială de valabilitate a actului administrativ. 

Legalitatea cheltuielilor ce fac obiectul amendamentului domnului consilier județean 

Ișfan Ion nu este susținută de dispozițiile legale care reglementează formarea, 

constituirea, administrarea și utilizarea fondurilor aferente bugetului local al 

județului, după cum a precizat Președintele Consiliului Județean Gorj, în timpul 

desfășurării ședinței. 

În lipsa unor reglementări exprese prevăzute în competența Consiliului Județean Gorj 

de asigurare a unor angajamente bugetare cu această destinație, rezultatul votului cu 

privire la oportunitate, în sens de condiție intrinsecă a legalității actului administrativ, 

devine nerelevant. 

Consecință: amendament nevalorificat la adoptarea Hotărârii Consiliului Județean 

Gorj privind aprobarea bugetului propriu general al Județului Gorj pe anul 2024, 

proiectul de hotărâre fiind aprobat în forma propusă de inițiator – ordonatorul 

principal de credite al Consiliului Județean Gorj. 

 

 

 

 



Proiectul de hotărâre a întrunit, pe articole și în integralitate, 13 voturi 

“pentru”(Tașcău Dorin-Dan, Nichifor Gheorghe, Bălan Radu, Bîrzava 

Georgiana-Adelina, Drăghiceoiu Alin-Cosmin, Hanu Dorin, Mărgineanu 

Constantin-Lucian, Pavel Nelu, Șerban Vasilica, Șoșoi Dumitru-Daniel, Orzan 

Gheorghe, Ratcu Vasile, Rușeț Ion), 10 voturi „contra” (Ișfan Ion, Berca 

Eduard-Marius, Păsărin Ovidiu-Dragoș, Olaru Sergiu-Mihail, Constantinescu 

Elena-Dana, Mitescu Gheorghe, Șuță Denisa-Zenobia, Tănasie Cristinel, Burtea 

Ionel, Davitoiu-Lesu Gheorghe) și 1 abținere (Davițoiu Nicolae).  

Nu au participat la vot: Bucălăete Gheorghe, Călinoiu Ion, Drăgoi Ionut-Dinu, Grivei 

Gheorghe, Niculescu Bogdan, Popa Valentin, Popescu Cosmin-Mihai, Soare 

Claudiu-Gabriel, Vasilescu Maria. 

• Proiect de hotărâre privind aprobarea Programului anual pentru acordarea de 

finanțări nerambursabile din bugetul Județului Gorj pentru activități nonprofit de 

interes general pentru anul 2024 

 

Avizele comisiilor de specialitate au fost favorabile. 

Discuții: 

Dl. consilier județean Olaru Sergiu-Mihail: Aș dori să facem o punere în context la 

acest proiect și să justific de ce solicităm retragerea acestuia de pe ordinea de zi, mai 

exact considerăm că sunt probleme de procedură și transparență. Reamintesc faptul 

că în această dimineață au venit materialele care stau la baza proiectului, după ce le-

am solicitat. Avem în același proiect de finanțare a ONG-urilor sume care vor fi 

acordate prin procedură competitivă și alte sume care sunt prealocate. Suntem în 

situația de a valida, de a vota un proiect, prin care o parte din organizații sunt 

nedreptățite. Programul de finanțare a ONG-urilor a demonstrat că este de interes și 

că are impact și acum se profită de acesta pentru a aloca alte sume, fără concurs de 

proiecte. Procedura nu este corectă. Propun să fie reevaluată, scoasă de pe ordinea de 

zi, și să fie o discuție serioasă și transparență prin care să le dăm șanse egale tuturor. 

Vreau să menționez că nu fac niciun comentariu legat de vreun ONG sau o activitate, 

sunt un susținător al sectorului, astăzi vorbim strict de o procedură care trebuie să fie 

corectă. 

Dl. Președinte, Popescu Cosmin-Mihai: Orice solicitare a unei federații naționale, 

indiferent de domeniu, va fi supusă unui apel competitiv, pentru a da posibilitatea 

oricărei federații naționale, care vrea să desfășoare activități pe raza județului Gorj, 

sa obțină finanțări pentru activitățile sportive din acest an. Nu va exista niciun proiect 

care să fie supus aprobării Consiliului Judetean printr-o negociere directa sau 

acordare directa. Toate vor intra într-o competiție, la un concurs de proiecte. 

Dl. consilier județean Berca Eduard-Marius: Domnule Președinte, dumneavoastră 

faceți referire la Legea sportului, dar în preambulul proiectului nu este menționată.  



Dl. Președinte, Popescu Cosmin-Mihai: Eu invoc Legea nr. 350/2005 privind regimul 

finanțărilor nerambursabile din fonduri publice alocate activităților nonprofit de interes 

general, precum și Ordinul nr. 664/2018 privind finanțarea din fonduri publice a proiectelor 

și programelor sportive, prin competiție. 

Dl. consilier județean Berca Eduard-Marius: La Lege sunt niște Ordine, de exemplu, 

este Ordinul nr. 130/2006 care prevede anumite criterii referitoare la cum se împart 

niște bani și nici acela nu este menționat. 

Dl. Președinte, Popescu Cosmin-Mihai: Proiectul de hotărâre invoca legislația care 

permite, prin competiție, federațiilor, ONG-urilor să vină să depună proiecte, astfel 

încât să iși desfășoare activitatea, în baza unui caiet de sarcini, unei fise de date clare 

care să poată fi finanțata, potrivit legii. 

Dl. consilier județean Olaru Sergiu-Mihail: Propunem retragerea proiectului de pe 

ordinea de zi și dezbaterea acestuia într-un mod transparent. 

Dl. Președinte, Popescu Cosmin-Mihai: Fiind inițiatorul acestui proiect, doar eu pot 

să solicit retragerea acestuia de pe ordinea de zi și având în vedere acest lucru, supun 

la vot proiectul de hotărâre.  

Proiectul de hotărâre a întrunit, pe articole și în integralitate, 24 de voturi 

“pentru”,  9 voturi „contra” (Olaru Sergiu-Mihail, Berca Eduard-Marius, 

Păsărin Ovidiu-Dragoș, Constantinescu Elena-Dana, Burtea Ionel, Șuță Denisa-

Zenobia, Mitescu Gheorghe, Orzan Gheorghe, Ișfan Ion). 

Nemaifiind alte probleme de discutat, este declarată ședința extraordinară închisă. 

 

Drept care, s-a încheiat prezentul proces-verbal.  

 

 

          PREȘEDINTE,                                    SECRETAR GENERAL AL JUDEŢULUI, 

    Cosmin-Mihai Popescu                     Cristina-Elena Rădulea-Zamfirescu 

 

 

 

 

 

 

Întocmit, 

Consilier juridic,  

Dina Ramona-Giorgiana 


